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ZPRAVODAJ MĚSTSKÉHO ÚŘADU V BŘECLAVI

Starostou města je
Ing. Dymo Piškula

Tři králové opět chodili v Břeclavi

Stejně jako loni také letos v době od 3. do 8. ledna proběhla v rámci celé republiky Tříkrálová sbírka
2003 při příležitosti svátku Tří králů. Její výtěžek je opět určen na podporu charitativních
a humanitárních projektů Sdružení České katolické charity. Skupinky koledníků (tří králů) chodily
s koledou a vybíraly do pokladniček příspěvky od občanů. My jsme zachytili skupinky „Tří králů“
v Charvátské Nové Vsi.         Foto: Petr Hynek

Krajský soud v Brně rozhodl defini-
tivně o tom, že volby v Břeclavi byly
platné. Proto se v pondělí 9. prosince
2002 mohlo konat první zasedání
nově zvolených zastupitelů, kteří ze
svého středu zvolili starostu a dva
místostarosty.

Ve volbách zvítězilo sdružení nezávislých
kandidátů Pro region a jeho lídr Ing. Dymo
Piškula (36) se stal také starostou města
Břeclavi na příští čtyři roky. Prvním mís-
tostarostou byl zvolen Ing.  Jaroslav Paro-
lek (ČSSD), který bude v době nepřítom-
nosti zastupovat starostu. Druhým místosta-
rostou byl zvolen Ing. Pavel Dominik (Pro
region). Tajemník Městského úřadu Břec-
lav byl jmenován již o týden dříve odstupu-
jícím starostou Mgr. M. Ondrušem. Tuto
funkci bude zastávat Ing. Dalibor Neděla.

Rada města bude jako doposud devíti-
členná a tvoří ji zástupci politických usku-
pení Pro region, KSČM a ČSSD, kteří po
volbách uzavřeli koaliční dohodu. Kromě
starosty a dvou místostarostů zasednou
v radě města MUDr. Pavel Trojan a
Mgr. Zbyněk Chlumecký (Pro region),
JUDr. Marta Strušková a František Dvo-
řák (KSČM), MUDr. Oldřich Ryšavý
a Ing. Ivan Blaho (ČSSD).

Zastupitelstvo města zůstane také v ne-
změněném počtu, počet členů bude 27.
V roli opozice pro příští volební období
jsou zástupci politických uskupení KDU-
ČSL, ODS a Volba pro město.

Od nového roku bude radnice pověře-
ným městským úřadem III. stupně, proto
se počítá s funkcí třetího místostarosty,
který by měl na starosti hlavně výkon
státní správy.

Nový starosta Ing. Dymo Piškula se na
prvním zasedání zastupitelstva města
v pondělí 9. prosince rozloučil se svým
předchůdcem Ing. Miroslavem Ondru-
šem. Ten se již dříve nechal slyšet, že styky
s břeclavskou radnicí neukončí definitiv-
ně, ale bude se podílet např. na dosud ak-
tivní spolupráci s rakouskými a slovenský-
mi sousedy v příhraniční oblasti.      (peh)

    (Rozhovor s novým starostou
najdete na straně 3)

Úřední dny MěÚ:
Po a St 8.00 - 17.00 hod.
Út a Čt 8.00 - 14.00 hod.

Nové telefony
Od ledna platí nová tel. čísla na MěÚ
Břeclav. Nyní můžete volat ústřednu:

519 311 111.
V příštím vydání Radnice najdete komplet-
ní seznam tel. čísel na jednotlivé odbory.
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Vážení občané
  Břeclavi, Charvátské Nové Vsi, Ladné
a Poštorné, dovolte mi, abych Vám v novém
roce popřál mnoho zdraví,  štěstí, osobní spo-
kojenosti a úspěchů jak v rodinném, tak i pra-
covním životě. S novým rokem dochází na
břeclavské radnici k řadě změn, které  zasáh-
nou do života úřadu jako takového, ale přede-
vším Vás, občanů.

Stěhování do budovy
okresního úřadu
  První a zcela zásadní změnou je, že od
1. ledna 2003 bude městský úřad sídlit
v budově někdejšího zrušeného okresního
úřadu. Znamená to pro Vás, že veškeré zá-
ležitosti, které jste doposud vyřizovali v bu-
dově městského úřadu na nám. T.G.M. 10,
od ledna letošního roku vyřídíte v budově
na náměstí T.G.M. 3. Orientaci v budově
Vám usnadní nový informační systém a
v případě potřeby Vám ochotně poradí pra-
covnice na informacích ve vestibulu úřadu.
Stěhování přinesla reforma veřejné správy,
jež pod takzvané městské úřady s rozšíře-
nou působností, kterým je i MěÚ Břeclav,
přenesla řadu kompetencí zrušených okres-
ních úřadů. Věřím, že čas velmi brzy ukáže,
že rozhodnutí o stěhování úřadu bylo
správným krokem. Ten zpočátku přinesl ne-
snáze, ale v konečném důsledku bude orga-
nizačně a ekonomicky výhodný pro úřad
a občanovi přinese kvalitní veřejnou správu
s poměrně velkým komfortem, kdy nebude
muset chodit po městě a zjišťovat, ve které
budově co vyřídí.
  V současné době budova patří nově vzniklé-
mu Úřadu pro zastupování státu ve věcech
majetkových (ÚZSVM), kde městský úřad ne-
platí nájem (prostory jsou garantovány státem)
a podílí se pouze na úhradě nákladů za energie
a úklid. Kanceláře jsou zčásti vybaveny nábyt-
kem okresního úřadu, který při delimitaci při-
padl MěÚ Břeclav a zčásti nábytkem z budovy
městského úřadu. Totéž platí o výpočetní tech-
nice. V této souvislosti bych chtěl připome-
nout, že rada města zamítla nákup nového ná-
bytku na dovybavení 35 kanceláří (nábytek
z nich byl v rámci delimitace převeden na
MěÚ Hustopeče, Mikulov a Pohořelice) a roz-
hodla, že se nezařízené kanceláře doplní ná-
bytkem z budovy městského úřadu.

Nová struktura MěÚ
  Reforma veřejné správy s sebou přinesla také
novou organizační strukturu MěÚ, kterou
schválila Rada města Břeclav na svém zasedání
23.12.2002. Při její tvorbě jsme vycházeli přede-
vším z požadavku mít funkční a pro občana sro-
zumitelný úřad. Nezanedbatelné bylo také eko-
nomické hledisko, kdy jsme nechtěli mít odbo-
ry o třech nebo pěti pracovnících. Na městském
úřadu bylo doposud deset odborů, nová struk-
tura přinesla pouze o jeden odbor navíc.
  Nově je zřízen odbor kanceláře tajemníka.
Je řízen tajemníkem, v rámci odboru pracuje
právní oddělení, řeší se záležitosti mzdové
a personální, záležitosti sekretariátu starosty
a místostarostů a organizačně pod něj spadá
pracovník krizového řízení.

  Poměrně podstatná změna nastala u odboru
vnitřních věcí, který již nebude zajišťovat zá-
ležitosti matriky a evidence obyvatel. Bude za-
řizovat jednak hospodářské záležitosti úřadu
(povede pokladnu, podatelnu, archiv, infor-
mační službu) a bude mít tři oddělení, a to
majetkové a komunální (dříve odbory) a oddě-
lení informatiky.
  Odbor rozvoje města bude mít strukturu
poněkud změněnou, v rámci odboru budou
pracovat oddělení investiční  a oddělení územ-
ního plánování  a památkové péče, přičemž
památková péče byla v minulých letech zajiš-
ťována okresním úřadem. Dále bude odbor
zajišťovat záležitosti cestovního ruchu
a organizačně bude řídit turistické informační
centrum.
  U odboru ekonomického, dříve finanční-
ho, vznikla nově pozice hlavního ekonoma.
Město, které ročně hospodaří s částkou blížící
se půl miliardě korun, takového člověka nikdy
nemělo. Proto nutně potřebuje fundovaného a
zkušeného ekonoma, který dokáže finanční
prostředky co nejefektivněji využívat a inves-
tovat.
  Odbor sociálních věcí zajišťuje agendu,
kterou zajišťoval dříve okresní úřad, tzn. soci-
álně-právní ochranu dětí, sociální služby, civil-
ní službu a agendu, kterou zajišťoval městský
úřad - výplatu dávek sociální péče.
  Odbor státní sociální podpory (dříve za-
jišťoval svoji agendu v rámci okresního úřadu),
má na starosti výplatu sociálních podpor, jed-
ná se například o výplatu rodičovského pří-
spěvku, přídavků na dítě, pohřebného, pří-
spěvku na bydlení apod.
  Odbor školství, kultury, mládeže a spor-
tu zajišťuje agendu týkající se uvedené proble-
matiky, zejména záležitosti města jako zřizova-
tele školských a předškolských zařízení a nově
bude zajišťovat i státní správu na úseku škol-
ství, kterou vykonávaly na okresním úřadě re-
feráty školství (dříve školský úřad).
  U stavebního úřadu nedochází k žádným
změnám a bude zajišťovat státní správu
v rozsahu jako před reformou veřejné správy.
  Odbor životního prostředí bude vykoná-
vat státní správu na různých úsecích, a to ve
vodním a odpadovém hospodářství, v ochraně
přírody, rybářství,  ovzduší, v ochraně země-
dělského půdního fondu, státní správě lesa
a myslivosti.
  Na úseku živnostenského podnikání nedo-
chází k výrazným změnám. Celý rozsah agen-
dy bude vyřizovat Obecní živnostenský
úřad. V minulém roce ještě tuto agendu zajiš-
ťoval živnostenský úřad jak na okresním úřa-
dě, tak i na městském úřadě. Počínaje rokem
2003 občané budou svoje záležitosti vyřizovat
u jednoho úřadu v budově někdejšího okresní-
ho úřadu.
  Výčet odborů městského úřadu končí odbo-
rem správních věcí a dopravy. Tento odbor
bude zajišťovat poměrně rozsáhlou státní sprá-
vu, počínaje matrikou, evidencí obyvatel, přes
záležitosti občanských průkazů a pasů a  agen-
du dopravní (řidičské průkazy, evidence vozi-
del, silniční hospodářství a přestupky).
  Na Městský úřad Břeclav, jak je zřejmé
z uvedené struktury, přechází značná část stát-
ní správy, kterou dříve vykonával okresní
úřad. Správní obvod MěÚ Břeclav čítá téměř

60 tisíc obyvatel, nicméně jsme přesvědčeni,
že se nám podaří minimálně udržet státní sprá-
vu na úrovni, kterou zajišťoval dnes již neexis-
tující okresní úřad. Podařilo se nám zajistit
řadu kvalitních úředníků, kteří budou zárukou
profesionálního výkonu státní správy. Samo-
zřejmostí a prioritou pro nový úřad je  kvalitní
výkon samosprávné činnosti pro město Břec-
lav a pro jeho obyvatele.

Poděkování panu
starostovi Ondrušovi
  Nové vedení radnice bylo zvoleno 9. prosin-
ce 2002, do konce roku včetně svátků a víken-
dů zbylo 22 dní. Ale jen 12 pracovních dní
zbylo na to, aby byla vytvořena nová struktura
úřadu, aby se úřad přestěhoval, aby se pracov-
níci posadili na svá místa, aby se přemístily
tuny spisů, aby se  kanceláře vymalovaly, aby
se v nezbytných případech položily nové ko-
berce, aby se vytvořil nový informační systém
v budově. Úředníci z městského a okresního
úřadu neměli o svátcích dovolenou, řada
z nich pracovala i o víkendech. V kontextu
s uvedeným upřímně řečeno nechápu hlasy
těch, kteří zpochybnili krok pana starosty, ji-
nak zcela v mezích zákona, že svolal ustavující
zasedání nového zastupitelstva již na 9. prosin-
ce, tedy v den, kdy krajský soud konečně, tý-
den po zákonné lhůtě, zveřejnil na úřední des-
ce verdikt o platnosti voleb v Břeclavi. Pokud
by tak pan starosta neučinil, ustavují zasedání
by se konalo až 16. prosince a dovolím si tvr-
dit, že by městský úřad nebyl připraven od
ledna vykonávat veřejnou správu tak, jak mu
to ukládá zákon. Proto mi nezbývá, než na
tomto místě co nejupřímněji a hlasitě poděko-
vat panu starostovi Ondrušovi za to, jak se
s plnou odpovědností za úřad zhostil svého
posledního úkolu ve funkci starosty. A pokud
zněl na ustavujícím zasedání zastupitelstva
spontánní potlesk při jeho loučení, tak mu
patřil zcela právem i za to, že umožnil svým
rozhodnutím, aby se nový úřad relativně bez
problémů rozjel.
  Jen na okraj pak dodávám, že lidem
z okruhu stěžovatelů na průběh voleb zřej-
mě zdaleka nejvíce záleželo na tom, zkom-
plikovat co možná nejdůsledněji rozjezd
nového městského úřadu a bylo jim zcela
jedno, že na to nejvíce doplatí občané Břec-
lavi. Podat stížnost na průběh voleb je ne-
sporně zákonné právo každého subjektu,
který se voleb zúčastní, nicméně důstojné
přijetí porážky ve volbách vychází bohužel
nikoliv ze zákona, ale pouze z osobních
vlastností poražených kandidátů.

Vážení občané okresního města,

  dovolte mi popřát Vám ještě jednou vše nej-
lepší v roce 2003 a vyjádřit přesvědčení, že
městský úřad bude ve městě pracovat a fungo-
vat k Vaší spokojenosti, že budete mít co nej-
méně důvodů stěžovat si na jeho práci. Bude-
me se snažit Vašim problémům a záležitostem
vycházet co nejvíce vstříc s vědomím, že úřed-
níci městského úřadu jsou tu pro Vás, nikoli
Vy pro nás.

Ing. Dalibor Neděla,
tajemník MěÚ Břeclav

Městský úřad je po stěhování připraven
vykonávat veškeré činnosti na náměstí TGM 3
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Rozhovor s novým starostou Břeclavi Ing. Dymo Piškulou
  Do lednového vydání zpravodaje Radnice jsme pro
Vás připravili rozhovor s novým starostou města
Břeclavi, Ing. Dymo Piškulou (Pro region). V příš-
tích vydáních postupněte najdete představení obou
místostarostů a také se blíže podíváme na vedoucí
jednotlivých odborů Městského úřadu.

  Nejmladším starostou v historii Břeclavi se na
sklonku loňského roku stal šestatřicetiletý Ing.
Dymo Piškula.
  Co říkáte s odstupem několika týdnů na ob-
vinění z manipulace voleb, kterého se měl Pro
region dopustit?
  To je pro nás opravdu bolavá záležitost. Myslím
si, že Pro region dělal opravdu velmi slušnou před-
volební kampaň. Udělali jsme ale jednu chybu, kte-
rá se pak ukázala jako veliké vítězství. Ve shonu
před volbami jsme totiž zapomněli na to, že může-
me mít své zástupce ve volebních komisích. Když
pak přišla námitka na průběh voleb, tak nám toto
opomenutí naopak udělalo velkou radost a říkali
jsme si, že i hlupák může mít někdy štěstí. Přesto
jsme byli takto lživě obviněni, ale my teď opravdu
nemáme čas zabývat se lidmi, jako jsou pánové Ti-
chý a Omachlík, máme spoustu starostí, jak dohnat
ztracený čas.
  Údajně jste podali žalobu na Perspektivu pro
Břeclav, která vás obvinila z machinací s vý-
sledky voleb?
  Ne, nebyly učiněny žádné kroky v tomto směru.
My se nechceme chovat stejně a já nevěřím, že
zmocněnec této strany, paní Hrubá, je nositelkou
této myšlenky. Vítězové by asi měli být trochu vel-
korysí. I když bylo dost lidí v Pro regionu i hospo-
dářské komoře, kteří nás kritizovali za to, že na tyto
útoky nereagujeme. Zkusím je znovu přesvědčit,
navíc život je příliš krátký na to, abychom si kazili
dobrou náladu lidmi, kteří jsou ovládáni zlostí
a zřejmě i vlastním neštěstím.
  Pojďme tedy k budoucnosti. Několik bodů
vašeho volebního programu se týká bytové
otázky. Mimo jiné se mluví i o změně zásad
pro přidělování obecních bytů. Můžete přiblí-
žit, v čem by mělo dojít ke změně?
  Zatím to není projednáno v radě ani s koaličními
partnery, ale představa Pro regionu je taková, že
bychom chtěli podpořit rodiny, které mají tři a více
dětí, pokud jejich děti řádně chodí do školy a je u
nich velká pravděpodobnost, že budou řádnými ob-
čany, kteří budou pracovat a pomáhat rozvoji měs-
ta. Těmto rodinám bychom chtěli poskytnout různé
výhody, mezi nimiž je i dobré bydlení. Na druhé
straně je ve městě hodně početnějších rodin, jejichž
děti během dne kradou v supermarketech, řádně
nevychodí ani základní školu a i v budoucnu budou
pro společnost problémem. Tyto rodiny by město
rozhodně podporovat nemělo. Chtěli bychom rodi-
nám dát jasná kritéria, aby věděly, kdy mohou od
města čekat nějakou podporu včetně přidělení bytu.
  Dá se tedy předpokládat, že stávající pořad-
ník na byty dozná změn?
  Nechci předbíhat, ale předpokládám, že by měl zo-
hlednit kritéria, o kterých jsem mluvil. Je-li na prv-
ním místě pořadníku člověk, kterému počet dětí
slouží jenom k zajištění jeho dobré životní úrovně
prostřednictvím nejrůznějších dávek, tak by měl být
vyřazen a měl by byt dostat ten, který bude splňovat
všechna kritéria. Navíc slyšíme z Domovní správy,
že se přidělují nové, spravené byty a za rok, za dva
jsou zdemolované. Tomu všemu se budeme snažit
vyhnout, abychom ušetřili kapsu daňového poplatní-
ka města. Když někdo ničí městský byt, tak ho město
ze svých peněz musí dát do pořádku, protože ti, kteří
ho zničí, nápravy nejsou schopni a neexistují ani ná-
stroje, jak je k tomu přimět. Postavily se tady holoby-
ty, které by se měly využít pro ty, kteří neplatí nájem-
né a ničí městské byty. Takových lidí není bohužel
málo a je potřeba s tím rychle něco udělat.
  V předvolební kampani jste přišli s myšlen-
kou tzv. podnikatelského inkubátoru - o co by
mělo jít?
  Nositelem myšlenky podnikatelského inkubátoru

by měl být zastupitel
Ing. arch.  Martin On-
drouch, který už má
zpracovaný určitý pro-
jekt. Základní principy
vycházejí z toho, že
možnost najít pracovní
uplatnění v blízkém
okolí je neustále složi-
tější a přitom tu chybí
řada služeb. Proto

chceme vyzvat začínající podnikatele a nabídnout
jim k podnikání prostory, v nichž by platili z po-
čátku jen režijní náklady, nebyli by zatíženi po
přesně stanovenou dobu nájemným, umožnili by-
chom jim i nějakou prezentaci v tisku, například v
městském měsíčníku Radnice. Z těch prvních
ohlasů, které jsem zatím získal, si myslím, že by o
to mohl být zájem, i když samozřejmě nepředpo-
kládám, že bude nějak obrovský. Přes to všechno,
co se město bude snažit nabídnout, začít podnikat
není jednoduchá věc. Chtěli bychom spolupraco-
vat i s Úřadem práce a využít zkušeností radního
Ing. Ivana Blaha.
  Má město prostory, které by mohlo začínají-
cím podnikatelům nabídnout?
  Myslím, že má. Na svoje využití čeká například
bývalá školka Na pěšině, prostory jsou i v cukrova-
ru, je tu celý Dům školství a v neposlední řadě je tu
k dispozici celá budova městského úřadu, která by
měla být nabídnuta k pronájmu.
  Ve vašich plánech má své místo i břeclavský
zámek. Jaký bude jeho osud?
  Jsou dvě varianty. V budoucnu bychom chtěli vy-
užívat kontaktů, které v zahraničí získal bývalý sta-
rosta Ondruš a pomocí nich si zodpovědět otázku,
zda je vůbec reálné za přesně dohodnutých podmí-
nek zámek pronajmout nebo prodat nějakému in-
vestorovi. Nebo se město pokusí použít způsob běž-
ný ve Francii, kdy nebudeme mít prostředky na re-
konstrukci interiérů, ale snažili bychom se zámek
dostat alespoň zvenku do takové podoby, aby
v dalších letech dál nechátral, aby se řádně osvětlil,
a aby si návštěvníci mohli přečíst nějaké základní
informace o něm.
  Kde na to zadlužené město vezme?
  Město má k dispozici volnou budovu městského
úřadu, kterou můžeme pronajmout, budeme se
snažit co nejefektivněji využít Dům školství, před-
pokládáme, že zefektivníme činnost úřadu i pří-
spěvkových organizací města. Chceme, aby fi-
nanční odbor, který jsme přejmenovali na ekono-
mický, řídil opravdu výborný ekonom a manažer,
který dá úřadu určitý myšlenkový náboj - co dělat,
jak to dělat, kde ušetřit. Musíme najít všechny
možné rezervy, které jsou, abychom dokázali ak-
tivně podporovat město a nejen splácet dluhy. Jest-
li se nám to podaří, to se ukáže, ale já věřím, že
město určité rezervy má. Troufnu si říct, že kdyby
bývalý okresní úřad měl najít nějaké rezervy, tak
by to dokázal. Tam ale
chyběl logický důvod
proč to dělat, protože
pokud bychom ušetřili,
tak by peníze zůstaly v
Praze. Pokud ale ušetří
městský úřad, tak peníze
zůstanou v Břeclavi a
mohou se použít pro její
rozvoj. Budeme se sna-
žit zapojit i do meziná-
rodních programů EU.
  Je známo, že vaše
sdružení Pro region je
podporováno Okresní
hospodářskou komo-
rou. Někteří vaši od-
půrci tvrdí, že si nyní
některé firmy z hospo-
dářské komory udělají
z města vaším pro-
střednictvím „dojnou

krávu.“
  Já si nedovedu představit, že by město nemělo
spolupracovat s hospodářskými subjekty, které
přinášejí do města peníze. Tady jde o vzájemnou
výhodnou spolupráci a komunikaci. Nedovedu si
představit, že by si některé město mohlo dovolit
nezajímat se, jaké podmínky v něm firmy pro
podnikání mají - aby nedošlo k tomu, že se jed-
nou sbalí jako například brněnský Flextronics a
přestěhují se jinam. Město se musí snažit podni-
katelům vytvářet dobré podmínky. Pokud se ně-
kdo obává, že se teď zvednou nějaká stavidla a
městské peníze půjdou pryč, do ztracena, že se
někdo bude obohacovat, tak na to bych použil
jedno krásné moravské přísloví: Podle sebe sou-
dím tebe. Z toho si dokážeme odvodit, jakým
způsobem někteří lidé, kteří mají tuto obavu, pře-
mýšleli, když stavěli své volební strany do voleb
v Břeclavi, co od toho očekávali. Už za mého pů-
sobení na okresním úřadě se do tohoto regionu
dávaly desítky milionů korun a ať mi tito rádoby
ochránci spravedlnosti ukáží, jestli jsem se někdy
k něčem takovému propůjčil, jestli byl někdo zvý-
hodňován. Přesto jsme měli vždycky s hospodář-
skou i agrární komorou ty nejlepší vztahy a já
musím říct, že tito lidé ani po mně nikdy nic tako-
vého nechtěli. Zarážející je ještě jedna věc - v
mnoha volebních stranách jsou podnikatelé. Jak
by tito lidé, kdyby byli úspěšní ve volbách, oddě-
lili své podnikání od správy města? My chceme s
hospodářskou i agrární komorou spolupracovat
jako s celkem, se všemi subjekty, které jsou v
těchto organizacích zapojeny. Myslím, že je to
daleko čestnější způsob.
  Takže se nestane, že by při přidělování za-
kázky rozhodovala příslušnost k hospodář-
ské komoře víc než faktická výhodnost za-
kázky?
  To samozřejmě vliv nemůže mít. Záleží na tom,
jak jsou nastavena kritéria výběrového řízení, ta se
musí dodržet. Samozřejmě se budeme snažit pod-
porovat hlavně místní firmy. Všichni lidé, kteří nyní
tak hystericky křičí, by si měli projít výsledky všech
výběrových řízení, které jsme dělali na okresním
úřadě a ať mi ukáží jednu zakázku, u které by neby-
la vybrána cenově nejvýhodnější nabídka.
  Máte nějaké osobní přání nebo krédo, se kte-
rým vstupujete do nadcházejícího čtyřletého
období?
  Budu spokojený, když lidé za čtyři roky nebudou
litovat volby, kterou udělali a budou-li nás soudit
ne podle zabarvení koalice, ale podle toho, co
jsme udělali. S odstupem času jsem přesvědčen, že
ČSSD a KSČM byly jediné strany, které s námi
chtěly opravdu upřímně spolupracovat. My si této
spolupráce vážíme a chceme, aby koalice byla
tvůrčí, měla pracovního ducha a v konečné fázi
z toho profitovalo celé město.

Jiří Holobrádek
(převzato z Týdeníku Břeclavsko)
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Dalšího významného úspěchu dosáhl začátkem prosince moravský sommelier Libor
Nazarčuk z Břeclavi, když se stal překvapivým vítězem 5. ročníku soutěže sommelierů
„O burgundský hrozen“. Nejmladší člen břeclavského městského zastupitelstva (Pro
Region) hájil v Karlových Varech barvy a. s. Vinné sklepy Valtice. V soutěži zaměřené
především na francouzská vína postoupil do čtyřčlenného finále, kde o svém vítězství
rozhodl bezchybným určením a popisem tří vín z Francie a především pak představe-
ním menu. V hotelu Embassy prezentoval úřadující mezinárodní sommelierský mistr
Slovenska vlastní štědrovečerní menu. Ke každému z osmi chodů nabídl jedno víno ze
světa (pokaždé z jiné země) a zároveň i jihomoravské víno, většinou od producentů
z okresu Břeclav.

Burgundský hrozen do Břeclavi

Nejkrásnějším vánočním dárkem dě-
tem „Azylového domu pro matky s dět-
mi v nouzi Břeclav“ byl sponzorský
dar 100 tis. Kč, který věnovala akciová
společnost Fosfa Břeclav.

Azylový dům je jedním z nejnovějších
projektů Oblastní charity Břeclav a rekon-
strukce budovy si vyžaduje nemalé investi-
ce. Akciová společnost Fosfa  Břeclav je po
Gumotexu a. s. Břeclav druhým velkým
podnikem, který přispěl tak významnou
částkou  na dokončení stavby. Nejnovější
informace potvrzují, že i podpora státu
bude v roce 2003 dostačující na to, aby se
podařilo stavbu dokončit. Protože ucházet
se o státní finance předpokládá v rozpočtu
projektu minimálně 30% vlastních zdrojů
je pro nás taková pomoc strategicky vý-
znamná.

Jarmila Šnorichová,
Oblastní charita Břeclav

Diecézní charita Brno
Oblastní charita Břeclav,

Svatoplukova 18, 690 02 Břeclav
vyhlašuje výběrové řízení

na funkci
asistent pro migraci

a humanitární pomoc
Termín nástupu: 1.2.2003
Kvalifikační předpoklady:
- vzdělání středoškolské nebo vyšší
  odborné sociálního zaměření
- znalost dvou cizích jazyků /AJ,RJ/
- znalost práce na PC
- morální bezúhonnost
- řidičský průkaz skupiny B
- sociální cítění
- flexibilita
- praxe vítána
Přihlášky včetně životopisu zasílejte

na výše uvedenou adresu
do 17.1.2003

Tel: 603 291 385 - pí Volejníková.

Oblastní charita Břeclav informuje
Fosfa věnovala sto tisíc
Azylovému domu v Poštorné

Starosta města Ing. Dymo Piškula
oznamuje občanům, že vždy jednou za
dva měsíce se budou na městském úřa-
du konat pravidelná setkání starosty a
tajemníka městského úřadu s občany
města Břeclavi.

Setkání se budou konat vždy poslední pra-
covní den v měsíci, a to od 14 do 17.00 hod.
v zasedací síni MěÚ číslo 47 (termín bude
vždy dopředu upřesněn ve zpravodaji Rad-
nice). Setkání jsou určena k tomu, aby obča-
né dostali větší prostor k prezentaci svých
problémů, starostí a názorů. Při zasedání
zastupitelstva města umožňuje jednací řád
občanovi pouze tříminutový proslov, takto
se budou moci občané vyjádřit ve větší míře
i k problémům, které rozhoduje zastupitel-
stvo města.

První setkání starosty a tajemníka s ob-
čany města se bude konat v pátek
31. ledna 2003 od 14 do 17 hod. v zaseda-
cí síni č. 47.

Setkání starosty
s občany města

Inzerce

Omluva

K opožděnému vydání zpravodaje Radnice
Vážení občané,
  omluvte prosím malé zpoždění ve vydání lednového čísla zpravodaje Radnice. Bylo
zapříčiněno problémy a nedostatkem času, které nám přinesly volby, reforma veřejné
správy a s tím spojené stěhování úřadu. Další zpravodaje Radnice budou vycházet vždy
na přelomu měsíce tak, jak jste dosud byli zvyklí. Redakční rada děkuje za pochopení
a přeje všem občanům Břeclavi vše nejlepší do nového roku 2003.

Ing. Dalibor Neděla,
tajemník MěÚ Břeclav

STARÁ BŘECLAV - Před začátkem letošní sezóny výstav vín se v přísálí kulturního
domu Na obecní ve Staré Břeclavi uskuteční školení degustátorů: v sobotu 8.2. od 18.00
hod. Na programu je 100 bodový systém, kterým se bude nově od letošního roku hodnotit
i na některých místních výstavách vín, například ve Staré Břeclavi, ale také na oblastní
výstavě vín Podluží v Kosticích. Zváni jsou vinaři ze všech částí Břeclavi i z okolí. Pořada-
telé uvítají vzorky vín, aby bylo co hodnotit. Bližší informace: Libor Nazarčuk 606 202 595.

STARÁ BŘECLAV - Místní výstavu vín pořádá v sobotu 1. března Slovácký krúžek Stará
Břeclav v sále kulturního domu Na obecní ve Staré Břeclavi (u kapličky). Začátek v 15
hodin. Hraje cimbálová muzika. Hodnocení vín v neděli 23. února od 9.30 tamtéž. Kon-
taktní osoby - Josef Mráz (777 264 587), Libor Nazarčuk (606 202 595).

POŠTORNÁ - Místní výstavu vín pořádá v sobotu 22. března Sdružení místních vinařů
Poštorná a ZO ČZO Poštorná v sále restaurace Na rožku. Kontaktní osoby -  Karel Hlaven-
ka (607 987 503), Vojtěch Kuriál (723 502 798).

CHARVÁTSKÁ NOVÁ VES - Místní výstavu vín pořádá Slovácký krúžek Charvatčané
v sobotu 5. dubna v místní sokolovně. Hodnocení vín v sobotu 29. března. Kontaktní osoba
-  Martin Radkovič tel: 608 811 319.

Výstavy vín
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Pes dorážel na dveře
Hlídka Městské policie zajistila křížence
psa menšího vzrůstu, který dorážel na dve-
ře od soukromého bytu. V bytě nikdo neo-
tevíral, a proto byl pes převezen do útulku.

Nepřítel značek
Při pochůzce hlídka zjistila na křižovatce
ulic Národního Odboje a Čechova poško-
zenou dopravní značku B 28 a na křižo-
vatce ulic Komenského nábřeží a Fintaj-
slova poškozenou značku B2.
14.12.

Upadl v zastavárně
Majitelka zastavárny v Břeclavi oznámila poli-
cie, že do prodejny vběhl neznámý muž, kte-
rý najednou spadl na zem a  nejeví známky
života. Hlídka na místě muže probrala
k vědomí a on uvedl, že jej bolí u srdce. Ihned
byla přivolána rychlá záchranná pomoc.
15.12.

Pes čekal před
hospodou
Policie dostala oznámení na psa, uvázaného
u stojanu před restaurací Koruna, který zde
byl již od rána. Hlídka na místě zjistila, že
pes patří muži, který sedí v restauraci. Ten
si po napomenutí vzal psa do restaurace.

Ohrožoval ji pilou
Ženu na ulici Hřbitovní spolu s dcerou
ohrožoval druh dcery motorovou pilou.
Ten po zajištění policii uvedl, že „je to asi
pravda, když to všichni tvrdí.“ K zranění
osob naštěstí nedošlo, poškození byli pou-
čeni o možnosti podání návrhu na projed-
nání přestupku.
16.12.

Bavily se petardami
Muž upozornil policii na děti, která házely
na ulici Gen. Šimka procházejícím občanům
petardy pod nohy. Hlídka provedla kontro-
lu, ale žádné děti na místě již nezastihla.
18.12.

Pes nepustil do školy
Hlídka odchytila psa - německého ovčáka,
který stál před vchodem do budovy školy
v Ladné a nechtěl nikoho pustit dovnitř
ani ven. Šetřením byl zjištěn majitel, který
však nebyl zastižen doma. Následně hlídku
požádal jiný muž, aby psa nechala u něj, že
majitele zná a psa mu předá.

Spletl si WC
Hlídka šetřila telefonické oznámení z ob-
chodního domu Hypernova na zadržení
pachatele krádeže. Na místě bylo zjištěno,
že nešlo o zloděje, ale muže, který měl
vejít na dámské WC a pozorovat jistou
ženu. Muž to však popřel a uvedl, že si
pouze spletl dveře. Žádný svědek nebyl
zjištěn.

Ze Ze Ze Ze Ze „„„„„svodkysvodkysvodkysvodkysvodky“““““
Městské policieMěstské policieMěstské policieMěstské policieMěstské policie

Bezohlednost některých občanů vůči
městu i svým spolubydlícím nezná mezí.
A naše legislativa stále neumožňuje
vůči problémovým občanům razantně
a účinně zasáhnout. V závěru roku se to
v celé nahotě opět ukázalo v jednom
domě na ulici 28. října.

V úterý 10. prosince došlo k vyhoření elek-
troměrové desky v domě na ulici 28. října 12 B.
Požár se naštěstí podařilo hasičům včas zlikvi-
dovat, takže nedošlo k jeho rozšíření. Podle
odborníků byl příčinou požáru neobvykle vel-
ký odběr elektřiny. Proto chtěla Domovní
správa, která je správcem domu, provést kont-
rolu bytů, aby zjistila přesnou příčinu. Nebyla
však vpuštěna do bytu paní N. D. - nájemníci,
kteří byli uvnitř, tvrdili, že nemají klíče. Stejně
pochodila i přivolaná hlídka policie, která bez
soudního příkazu nesmí do bytu vstoupit.
„V následujících dnech náhodní chodci viděli
obyvatele domu, jak něco dělají v hlavní do-
movní skříni. Naši pracovníci pak zjistili, že po-
jistky byly nahrazeny drátem, což mohlo způ-
sobit další požár. Proto jsem nechal provést ně-
které úpravy, aby byl zajištěn chod elektrické
soustavy a aby bylo zřetelně vidět černé připo-
jení. Podali jsme také trestní oznámení za neo-
právněný odběr elektrické energie, kterým
mohlo dojít k poškození majetku a ohrožení
zdraví a života nájemníků,“ uvedl ředitel Do-
movní správy Břeclav Karel Ertl a potvrdil, že
stejně nekompromisně bude Domovní správa
postupovat ve všech případech neoprávněné-
ho odběru energií.

Obyvatelka domu, která jako jediná odmítla
vpustit pracovníky Domovní správy a policis-
ty do svého bytu, je již od února 1999 kvůli

neplacení odpojena od elektrického proudu a
na nájemném dlužila k 30. listopadu letošního
roku přes 70 tisíc korun a navíc penále, které
přesáhlo částku 200 tisíc korun. Navíc se pod-
le vyjádření odborníků pravděpodobně právě
v jejím bytě nacházel výkonný elektrický pří-
motop, který způsobil požár elektroměrové
desky, což mohlo ohrozit celý dům. Majitel
bytu je podle našich zákonů proti takovým
nájemníkům v podstatě bezmocný. Vše závisí
na rozhodnutí soudů, a ty, jak známo si dávají
na čas. Že mezitím může shořet dům i s ne-
vinnými lidmi, to naši justici nijak netrápí.

„V parlamentu se diskutuje o nájemném, ale
jak mají majitelé a správci domů naplnit usta-
novení zákona o zajištění klidného bydlení
pro nájemníky, když současné zákony neu-
možňují rychlé a rázné kroky k nápravě tako-
vých jevů?,“ ptá se našich zákonodárců ředitel
Ertl. Výše uvedený případ bohužel není oje-
dinělý. Lidé nejsou svatí a zatímco nepoctiv-
cům liknavost soudů nahrává, majitelům bytů
způsobuje komplikace. „Na Valtické je napří-
klad jeden náš byt dlouhodobě neobýván,
nájemkyně údajně pracuje v zahraničí a dluží
městu na nájemném přes padesát tisíc, na pe-
nále přes sto tisíc. Už 24. června jsme k okres-
nímu soudu podali návrh na výkon rozhodnu-
tí vyklizením bytu a dodnes se nic neděje.
V minulých dnech jsme byli upozorněni, že
jsou v bytě otevřená okna a že hrozí vymrznutí
a popraskání potrubí. Ani teď jsme ale podle
našich zákonů nemohli jako správci do bytu
vstoupit. Museli jsme proto použít plošinu a
okna zavřít zvenku,“ popisuje ředitel Ertl další
z případů, nad kterým zůstává rozum stát.

(juh, převzato z Týdeníku Břeclavsko)

Bezohlední nájemníci málem zapálili dům
Domovní správa Břeclav informuje

I. ZM bere na vědomí:
- složení slibu členů zastupitelstva města
- určení Ivy Krutákové zapisovatelkou jed-

nání zastupitelstva
- určení Ing. Vincencie Kaděrové a pana

Libora Nazarčuka ověřovateli zápisu
z jednání zastupitelstva města

II. ZM schválilo:
• pořad jednání ustavujícího zasedání dle

změn navržených MUDr. Ryšavým.
Program po změnách má následující podobu:
1. Zahájení
2. Schválení programu
3. Složení slibu členy zastupitelstva města
4. Schválení volebního řádu
5. Volba volební a návrhové komise
6. Volba počtu dlouhodobě uvolněných

funkcí a počtu členů rady města
7. Volba starosty
8. Volba místostarostů
9. Volba ostatních členů rady města
10.  Návrhy a připomínky občanů
11.  Usnesení
12.  Závěr
• při projednávání bodů programu hlasová-

ní aklamací
• že nebude volena volební komise

• návrhovou komisi ve složení: Ing.arch.
Martin Ondrouch, PhDr. Karel Křivánek,
JUDr. Ivana Girgašová

• do uvolněné funkce starosty města Ing.
Dymo Piškulu

• do uvolněných funkcí místostarostů města
Ing. Jaroslava Parolka, který bude staros-
tu zastupovat v době jeho nepřítomnosti
nebo v době, kdy starosta nevykonává
funkci, a Ing. Pavla Dominika

• členy rady města: Mgr. Zbyňka Chlumec-
kého, MUDr. Pavla Trojana, MUDr. Ol-
dřicha Ryšavého, Ing. Ivana Blaha, JUDr.
Martu Struškovou, Františka Dvořáka.

Usnesení č. 1 z ustavujícího zasedání
zastupitelstva města konaného dne 9.12.2002

Z usnesení č. 2 ze zasedání
ZM ze dne 30.12.2002

ZM schválilo:
• provizorní rozpočet na rok 2003, tak aby

město a Městský úřad mohly fungovat do
doby, než bude schválen skutečný rozpo-
čet města na rok 2003.

Termín příštího zasedání
zastupitelstva města:
27.1. od 16.30 hod.

v zasedací síni MěÚ (nám. TGM 3)
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Městské muzeum a galerie v roce 2002

„Krajina révového listu“ je krásná kni-
ha s poetickými texty Jana Kostrhuna a
s neméně poetickými fotografiemi autorů
Miroslava Khola a Vladimíra Lammera
a vydalo ji nakladatelství Moraviapress
v roce 1996. Tento knižní titul posloužil
zároveň jako název kulturního pořadu,
který uspořádala Městská knihovna Břec-
lav v rámci cyklu „Osobnosti města a re-
gionu“ k životnímu jubileu spisovatele
Jana Kostrhuna v pátek 29. listopadu 2002.

Název pořadu vystihoval skutečnost, že ce-
loživotní literární tvorba tohoto autora je
spjata s naším krajem a s životem jeho oby-
vatel. Pořad byl připravován už od měsíce
března s tím, že texty autora přednesou Jana
a Bedřich Kaněrovi. Bohužel, Bedřich Kaně-
ra 2. dubna zemřel. Zanechal však v knihov-
ně starý magnetofonový pásek, na němž je
zaznamenán pořad Divadla poezie Proměna
s názvem „Nevěsty z Moravy“ (scénář Jan
Kostrhun, režie Bedřich Kaněra), který měl
v Břeclavi premiéru v listopadu 1982. Účin-

kují Jana Kaněrová, Radka Plimlová, Libuše
Strnadová, Jana Horníková, Bedřich Kaněra,
Rudolf Zajíček a Jiří Horník. Na cimbál do-
provází František Šulák.

Bedřich Kaněra vyslovil 8. března 2002
přání, aby byl pásek technicky zpracován,
vyčištěn od různých šumů a převeden na
CD. Měl to být dárek Divadla poezie Promě-
na Janu Kostrhunovi k jeho šedesátinám.
Stalo se. Dárek byl předán 29. listopadu na
pořadu Krajinou révového listu. A i když
Bedřich Kaněra se ho už zúčastnit nemohl,
v sále hudebního oddělení knihovny přesto
zazněl v onen večer jeho kultivovaný hlas.

Nové CD s názvem Nevěsty z Moravy
technicky zpracoval ing. Vladimír Kovář
a pro příznivce Divadla poezie Proměna (se
souhlasem Jana Kostrhuna) bude k dostání
v hudebním oddělení knihovny. Zájemci si
CD mohou  objednat na telefonním čísle
519/372149 u p. Žakovské nebo Koláčkové
během měsíce ledna (cena 70,- Kč).

Jan Kostrhun a Divadlo poezie Proměna

Spisovatel Jan Kostrhun.          Foto: V. Šálek

Městské muzeum a galerie

Přelom starého a nového roku přiná-
ší jak slasti a strasti vánočních příprav
a silvestrovského veselení v rámci
kruhu rodinného, tak i bilancování  a
plánování v rámci plnění pracovních
povinností. Alespoň ve stručnosti si
tedy připomeňme některé důležité
události v životě Městského muzea
a galerie Břeclav v průběhu uplynulé-
ho roku.

Hlavní tíhu výstavní činnosti na svých
bedrech nadále nesly vlastní prostory hlav-
ní budovy, v níž proběhlo několik zajíma-
vých akcí. V muzeu byla mezi březnem a
květnem instalována výstava Kraslice pěti
generací,  která prezentovala minulost i pří-
tomnost této specifické lidové tvorby, které
se v jedné rodině věnovalo a věnuje již ně-
kolik generací. Počátkem června byla ote-
vřena další výstava nazvaná Japonsko šťast-
né i strašidelné, prezentující více než stovku
vzácných exemplářů, bůžků pro štěstí
a strašidýlek, ze sbírek Náprstkova muzea
v Praze. Závěr roku byl klasicky věnován
vánocům, a to výstavou Nad Betlémem
hvězda svítí, která vzbudila zaslouženou po-
zornost, protože seznamovala veřejnost
s méně známými, až sto padesát let starými,
betlémy a zároveň přibližovala současnou
betlemářskou produkci.

Panelové výstavy prezentovaly zejména
místní problematiku, vyjma výstavy nazva-
né Paní Masaryková: o životních osudech
manželky prvního československého prezi-
denta. U příležitosti 25. výročí otevření Zá-
kladní školy na Slovácké ulici se konala re-
trospektivní výstava z výtvarných aktivit
školy a ve spojitosti se 130. výročím pový-
šení Břeclavi na město byla připravena vý-
stava pod názvem Břeclav v proměnách
času, mapující nejvýznamnější mezníky

v historii města od 2. poloviny 19. století
po současnost.

Mimořádně bohatá byla v uplynulém roce
i činnost galerijní, která prezentovala ne
méně než deset samostatných výstav. Jed-
nalo se o prezentaci grafické tvorby Rudol-
fa Gajdoše (leden, únor), umělecké fotogra-
fie Vysočiny Miroslava Matouška (březen,
duben), netradiční keramické a sochařské
tvorby Šárky Radové (květen, červen), ob-
razů a plastiky klasika výtvarného umění Ja-
kuba Obrovského (červenec až září), obra-
zů, grafiky, plastiky a keramiky současných
členů SVUM (říjen, listopad), a konečně
výstavu sochařské tvorby  předních českých
umělců, ztvárňujících zejména „kozí“ téma
(prosinec až leden 2003).

Výstavy výtvarného umění se odehrávaly
rovněž v prostorách břeclavské synagogy
a byly věnovány zejména regionálním vý-
tvarníkům. Výstavní rok zahájilo „Ragú“
Karla Křivánka, „Hekdeš“ Sylvy Chludilo-
vé, poté  Vysočina v obrazech Heleny
Puchýřové a velkoplošné fotografie svatých
míst Izraele. V srpnu se představil svou nej-
novější grafickou tvorbou František Schulz,
následovala společná výstava členů Klubu
přátel umění v Břeclavi a řezbářů z partner-
ského města Zwentendorfu a závěr roku
patřil abstraktním obrazům výtvarníka Mi-
roslava Mrazíka Mráze.

Celá řada akcí Městského muzea a gale-
rie Břeclav byla v roce 2002 spjata také
s výstavní aktivitou prezentovanou na ex-
teriérových panelech a  s kulturními pod-
niky konanými na  Pohansku (expozice
o budování opevnění ve třicátých letech
20. století), kde byla zahájena první etapa
projektu „Muzea v přírodě a střediska ex-
perimentální archeologie“. Téměř každý
měsíc se v prostorách břeclavské synago-

gy konaly koncerty, přednášky, prezenta-
ce nebo jiné společenské akce a prezenta-
ce. Samozřejmě nemalá pozornost byla
v průběhu celého roku věnována vlastní
práci se sbírkovými předměty, tj. jejich
získávání v terénu, odborné dokumentaci,
katalogizaci, tezauraci a prezentaci.  Roz-
růstající se sbírkový fond byl zapsán do
Centrální evidence sbírek při Minister-
stvu kultury ČR, jak to vyžaduje nový zá-
kon o muzeích a galeriích.

V prvním měsíci nového roku bude
v prostorách muzea ještě pokračovat vý-
stava „Nad Betlémem hvězda svítí“, která
jistě potěší nejen děti, ale i nás, dříve na-
rozené. Na únor se připravuje ve spolu-
práci s Národním muzeem v Praze výsta-
va pod názvem Mezi Saharou a tropický-
mi pralesy. V prostorách galerie bude
koncem ledna 2003 ukončena výstava  ze
sochařských sympozií, na niž naváže ko-
mornější představení tvorby jihomorav-
ského výtvarníka Oldřicha Štěpánka.
V synagoze bude již 9. ledna 2003 o tra-
diční  17. hodině zahájena výstava třebíč-
ského výtvarníka Aleše Venhody.

Zaměstnanci Městského muzea a  gale-
rie Břeclav děkují občanům Břeclavi, kteří
vyjádřili  zájem o existenci muzea a gale-
rie svou návštěvou, a přejí všem jen to
nejlepší. Již nyní se těší na hojnou ná-
vštěvnost po celý rok 2003. Jistě bude
z čeho vybírat.

PhDr. Evženie Klanicová,
ředitelka Městského muzea a galerie Břeclav

Kompletní zpravodaj RADNICE
(včetně starších čísel)

najdete také na internetu:
www.breclav-city.cz

Městská knihovna informuje

Mgr. Marta Ondrášková, ředitelka MK
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Městská knihovna informuje
Knihovna překročila v roce 2002 magickou hranici 100 000 návštěvníků

Výsledky činnosti v prvním, pátém a desátém roce
existence Městské knihovny v Břeclavi

Základní statistické údaje 1993 1997 2002

registrovaní čtenáři 4 649 6 098 5 283
z toho čtenáři do 15 let 1 527 1 763 1 446
počet návštěvníků knihovny 55 857 74 976 100 007
počet výpůjček 238 833 311 206 356 298
požadavky na meziknihovní
výpůjční službu 198 267 1 943
kulturní a vzdělávací akce 337 310 398
počet účastníků akcí 8 153 7 575 9 616
Fond knihovny
knihovní jednotky celkem 128 142 138 027 148 361
z toho audiovizuální dokumenty 3 331 8 176 8 559
elektronické dokumenty - - 93
počet exemplářů periodik 175 250 270

1993
- od 1. ledna zřízena Městská knihovna Břeclav,
samostatná organizace s právní subjektivitou,
novým zřizovatelem se stalo Město Břeclav.
- v prosinci zakoupen první počítač a knihov-
nický program LANius.

1994
- zahájení prací na automatizaci provozu
knihovny, retrospektivní zpracovávání kni-
hovního fondu
- řešení havarijního stavu pobočky Stará Břeclav,
získání nových prostor a přestěhování pobočky
ze Skopalíkovy ulice do kulturního domu

1995
- otevření půjčovny CD v hudebním oddělení
knihovny ve městě jako nové služby pro veřejnost
- získání nových prostor pro pobočku Charvát-
ská Nová Ves, jejich oprava a přestěhování
pobočky ze sokolovny do budovy bývalého
MNV v centru

1996
- hlavní budova knihovny na ulici Národních
hrdinů bezplatně převedena z vlastnictví státu
do majetku města Břeclavi (prosinec)
- zahájení automatizovaného provozu v  půjčov-

Nejvýznamnější události v činnosti knihovny za posledních 10 let
ně pro dospělé v hlavní budově ve městě (jako
první knihovna na okrese Břeclav a v Jm. kraji)
- realizace nejnutnějších oprav ústřední
knihovny:
• nová budova - generální oprava střechy
• historická budova - opravy fasády ve dvo-
ře, okapů, balkonu, výměna vrat, úprava dvo-
ra do současné podoby

1997
- zpřístupnění internetu ve studovně ve městě
jako nové služby pro veřejnost
- zahájení automatizovaného provozu v dět-
ském oddělení
- realizace opravy přízemí historické budovy
ve městě (průjezd, místnosti pro čítárnu a od-
dělení zpracování fondu)
- realizace generální opravy pobočky v Poštor-
né, zahájení provozu v rozšířených prostorách

1998
- oprava hudebního oddělení v hlavní budově
- zahájení automatizovaného provozu v hu-
debním oddělení
- zahájení automatizovaného provozu v čítárně

1999
- oprava oddělení pro dospělé čtenáře v hl. budově

2000
- obnovení regionální funkce MK Břeclav - uza-
vření smlouvy s okresním úřadem, získání dota-
ce OÚ Břeclav ve výši 300 000 Kč, obnovení
spolupráce s veřejnými knihovnami okresu
- zahájení automatizovaného provozu v po-
bočce Poštorná
- zahájení periodické revize fondu knihovny
- oprava dětského oddělení a studovny s inter-
netem v hlavní budově ve městě

2001
- otevření zvukové knihovny pro zrakově po-
stižené občany jako nové služby pro veřejnost
- otevření nových rozšířených prostor  pobočky
v Charv. N. Vsi, zahájení automatiz. provozu
- získání grantu Ministerstva kultury ČR pro
internet v Poštorné a zkavlitnění internetových
služeb ve studovně ve městě ve výši 160 000 Kč
- zpřístupnění internetu v pobočce Poštorná,
zavedení kopírovací služby
- získání dotace na výkon regionální funkce od
Ministerstva kultury ČR ve výši 450 000 Kč

2002
- uzavření  nové „smlouvy o přenesení regionál-
ních funkcí“ s Moravskou zemskou knihovnou
Brno, získání dotace na výkon reg. funkce od
Ministerstva kultury ČR ve výši 2 203 000 Kč,
vybudování nového pracoviště regionálních
služeb a realizace výkonu regionální funkce pro
77 knihoven okresu Břeclav v plném rozsahu
- získání grantu MK ČR na rozvoj internetových
služeb pro pobočky v městs. částech Stará Břec-
lav, Ladná a Charv. N. Ves ve výši 150 000 Kč
- pobočka Ladná: zpřístupnění internetu, zahá-
jení automatizovaného provozu a zavedení
kopírovací služby
- pobočka Stará Břeclav: zpřístupnění interne-
tu, zahájení automatizovaného provozu a za-
vedení kopírovací služby
- pobočka Charv. N. Ves: zpřístupnění internetu
- dokončení revize knih. fondu (rok 2000-2002)
  Podrobnější zprávu o činnosti Městské
knihovny Břeclav v roce 2002 přineseme
v dalším čísle Radnice. Do roku 2003 přejí  pra-
covníci knihovny občanům Břeclavi vše dobré
a těší se na setkání s nimi v knihovně.

Mgr. Marta Ondrášková, ředitelka MK

Deset let v historii městské knihovny,
kulturní instituce s více než stoletou tradi-
cí, není na první pohled příliš mnoho.
Posledních 10 let, kdy je zřizovatelem
knihovny Město Břeclav, však jako malé
jubileum inspiruje k bilanci,  která proka-
zuje, že toto desetiletí patří k nejvýznam-
nějším obdobím v celé její dosavadní his-
torii. Představuje novou etapu ve vývoji
knihovny. Získala větší samostatnost
v rozhodování, finanční i morální podpo-
ru vedení města a tří zastupitelstev.

Náhlé a předčasné zrušení okresní funkce
knihovny na konci roku 1992 prožívali její
zaměstnanci dosti bolestivě, ale je zřejmé, že
toto opatření přineslo i jistou výhodu. Spočí-
vala v tom, že knihovna se mohla soustředit
na řešení řady vlastních  problémů. Postup-
ně byla zlepšována kultura prostředí
v knihovně včetně podmínek pro činnost po-

boček v městských částech Stará Břeclav,
Ladná, Poštorná a Charvátská Nová Ves a
byla provedena zásadní modernizace služeb.
Automatizací provozů a rozšířením nabídky
pro veřejnost bylo dosaženo výrazného
zkvalitnění knihovnických a informačních
služeb, zpřístupněním internetu velice na-
rostla informační funkce knihovny.

Limitujícím faktorem v činnosti byl stav
centrální budovy na ulici Národních hrdinů.
Při značném nárůstu návštěvnosti bylo stále
více zřejmé, že prostory jsou nedostatečné
a že hlavní budova potřebuje rekonstrukci.
Tento problém není stále vyřešen. V prvních
pěti letech po transformaci z okresního zaří-
zení na městské to nebylo možné, protože
objekt nebyl v majetku města. Byly tedy pro-
váděny pouze dílčí nutné opravy. A po roce
1998 vzhledem  k jiným finančním závaz-
kům města byly větší investiční akce rovněž

omezeny. Nejnáročnější úkoly byly proto za-
jišťovány postupně a podle finančních mož-
ností, a to při plném provozu a bez výrazněj-
šího omezení služeb pro veřejnost.

Při všech těchto a jiných překážkách bylo vy-
konáno mnoho práce. Nebylo by to možné
bez podpory města a bez mimořádného úsilí
všech pracovnic knihovny. Jako největší
úspěch a současně i odměnu však chápeme
rostoucí zájem občanů o služby knihovny, vy-
jádřený mimo jiné i překročením oné magické
hranice 100 000 návštěvníků. Ve statistice za
rok 2002 je třeba k nim připočítat ještě dalších
9 616 účastníků kulturních a vzdělávacích akcí.

Konečný součet 109 623 uživatelů nás
snad opravňuje charakterizovat městskou
knihovnu jako nejen nejstarší, ale i jako
moderní a nejvíce navštěvovanou kulturní
instituci města Břeclavi, kterou občané
potřebují.
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InzerceInzerceInzerceInzerceInzerce

Základní
ceník:
Celá strana  9000 Kč
1/2 strany   4500 Kč
1/4 strany   2300 Kč
1/8 strany   1200 Kč
1/16 strany   600 Kč

Příplatek za barvu
       + 25 %

Příplatek
za první stranu

      + 100 %
Slevy:
3 a více inzerátů
stejné vel. sleva 5 %
6 a více inzerátů stej-
né vel. sleva 10 %
9 a více inzerátů stej-
né vel. sleva 15 %
Celoroční smlouva
- sleva 20 %

  Inzerent se zava-
zuje dodat podkla-
dy k inzerátu do
dne uzávěrky mě-
síčníku, tj. do 18.
dne příslušného
měsíce. V případě
pozdějšího dodání
podkladů bude in-
zerát zveřejněn
v následujícím vy-
dání zpravodaje
Radnice.

Podklady
   Podklady dodá-
vejte nejlépe v těch-
to formátech: *.cdr
(v křivkách), *.eps,
*.pdf.
   Při grafickém
zpracování inzerá-
tu redakcí bude
účtován poplatek
20 % k ceně pří-
slušného inzerátu
při prvním zveřej-
nění, u dalších
opakování inzerá-
tů se poplatek ne-
připočítává.

Veterinární ambulance
MVDr. Jiřího Krabičky,
Zámecké nám. 8, 690 02 Břeclav,

upozorňuje klienty na rozšíření služeb
o prodej „super premiového“ granulova-
ného krmiva značky Purina ProPlan.
Krmivo je možné zakoupit v ordinační

hodiny, tj. Po-Pá od 14 do 18 hod.
Jedná se o kompletní granulovanou směs vyrábě-

nou z čerstvých mas (nikoliv z nasokostních

mouček), konzervovanou vit. E, obsahující

všechny vitaminy, minerály a esenciální mastné

kyseliny Omega 3 a 6.

Tel.: 519 322 260, mobil.: 606 795 900
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Školy, domy dětí a mládeže...
ZŠ Břeclav, Slovácká
Zápis dětí do 1. ročníku
Zápis dětí do 1. ročníku  ZŠ pro rok 2003/2004 se bude

konat ve středu 29. ledna 2003 od 13.00 do 18.00 hodin.
K zápisu se dostaví děti narozené od 1. 9. 1996 do 31. 8. 1997.

Osoba, která dítě doprovází, předloží u zápisu rodný list dítěte.
Chcete-li poznat se svým dítětem prostředí naší školy, navštivte ji v

„Den otevřených dveří“ v pondělí 27.1. v odpoledních hodinách (13.00
až 17.00 hod.). Škola má 29 tříd, v letošním roce otevírá 2 první třídy.
Vyučování probíhá dle programu Základní škola. Na škole je povinně
vyučován anglický a německý jazyk (od 4. ročníku). Mezi nepovinné,
volitelné předměty a kroužky patří anglický, německý, francouzský jazyk,
sportovní hry, hra na flétnu, výtvarné činnosti, práce na PC. Ve škole jsou
moderně vybavené počítačové učebny, informační středisko, nadstan-
dardně vybavený výtvarný ateliér. Stravování žáků zajišťuje školní jí-
delna, žáci 1. stupně mohou navštěvovat školní družinu. Od 6. ročníku
zřizujeme třídu se sportovním zaměřením.  PaedDr. Jiří Kruták, ředitel

Vánoční koncerty
Sbor města Břeclavi Toulaví zpěváci zakončil sérii vánočních kon-

certů v břeclavském Domově důchodců. Adventní čas si společně
s písněmi sboru města Břeclavi působícímu při ZŠ Sovadinova 1
připomněli společně s žáky školy také rodiče na společném zpívání
na schodech. Program následujících vystoupení byl koncipován
především pro občany starší generace.

V Domě s pečovatelskou službou v Břeclavi a následně i v Domo-
vě důchodců zájem obyvatel těchto zařízení předčil veškerá očeká-
vání. Při konečném rozdávávání přáníček a perníčků, které připra-
vili žáci I. stupmě, se někteří neubránili dojetí a slzám v očích.
Proto ještě jednou přejeme všem v novém roce především hodně
zdraví, které určitě budou při překonávání životních překážek po-
třebovat ze všeho nejvíce.

Helena Vladárová,
vedoucí školního sboru

Šachový vánoční turnaj
Dne 12.12.2002 proběhl v prostorách ZŠ Sovadinova 1 již lI. roč-

ník Vánočního šachového turnaje. Po ukončení zápasů kvalifikace
byli soutěžící rozděleni do kategorií - finále A a finále B. Za favorit-
kou první finálové skupiny A. Bálkovou ze ZŠ Slovácká skončili
žáci pořádající školy T. Vrzal a I. Beránek. Vítězem finálové skupi-
ny B se stal J. Otáhal ze ZŠ Valtická před J. Darmovzalem ze ZŠ
Slovácká a J. Chorvátem ze ZŠ J. Noháče. Poděkování patří všem,
kteří se zúčastnili výborně obsazeného turnaje a především MěÚ
Břeclav, který akci finančně zaštítil.

Petr Tuček

třída 1.máje 2, 691 41 Břeclav 4, telefon 519 373 061
Akce v lednu 2003:
• pátek 10.1.2003 v 16.00 hod. v suterénu DDM
MISTROVSTVÍ DDM VE SKÁKÁNÍ PŘES ŠVIHADLO
• pátek 17.1.2003 v 16.00 hod. na domečku
AZ - KVÍZ  soutěž na TV motivy - pro všechny chytré hlavičky
• pátek 24.1.2003 v 16.00 hod. na domečku
TURNAJ V GO - jedna z nejstarších a nejkrásnějších deskových
her na DDM Ardea pro malé i velké. Hrajete šachy? Zkuste GO,
uvidíte, že Vám učaruje.
• pátek 31.1.2003 od 9.00 hod.
POLOLETKY NA DDM - rukodělné aktivity pro všechny děti
(malování na fólie, náramky přátelství atd.)

Základní škola Sovadinova 1

Dům dětí a mládeže Ardea Poštorná

Své příspěvky zasílejte na adresu:
nedela@breclav-city.cz
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Sportování
KČT Slovan Břeclav
TJ Slovan Břeclav- turistika
DDM Břeclav

Plán činnosti 2003
Seriál akcí „Dny rodinné turistiky“

Březen
Sobota 22.3. „Josefovský šmajd“ - zahajovací akce - trasa Břec-
lav - Pohansko (8 km). Společný pochod. Sraz ve 13:00 hod.
u Shopping centra. Pro zdatnější trasa prodloužená Pohansko - Boří
les, Poštorná, Břeclav (12 km).
Duben
Sobota 19.4. „Toulavý kilometr aneb sejdeme se u Tří Grá-
cií“. První část seriálu „Dostaň se jak umíš ke Třem Gráciím v době
od 11.00 do 15:00 hod.“ Upomínka pro všechny účastníky - ty, co
absolvují celý seriál - navíc diplom.
*Květen
Sobota17.5. „Kančí oborou za toulavým Náprstkem“ - turis-
tický pochod pro rodiče s dětmi. Trasy 5, 10, 15 km. Start v době
od 8:00 do10:00 hod. od turistické základny DDM v Kančí oboře
(účastníci obdrží diplom). Akce zařazena do celorepublikového
turistického kalendáře.
Červen
Sobota 21.6. „Toulavý kilometr aneb sejdeme se u Sv. Hu-
berta.“ Druhá část seriálu „Dostaň se jak umíš ke Sv. Hubertu
v době od 13.00 do 16:00 hod. Upomínka pro všechny účastníky -
ty, co absolvují celý seriál - navíc diplom.
Červenec, Srpen
Individuální rodinná turistika-pod heslem „Poznej a chraň“.
Srpen
Sobota 30.8. „Toulavý kilometr aneb sejdeme se u Randez-
vous“. Třetí část seriálu „Dostaň se jak umíš k Randez-vous v době
od 13:00 do 16:00 hod. Upomínka pro všechny účastníky - ty, co
absolvují celý seriál - navíc diplom.
Říjen
Sobota  4.10., neděle 5.10.
„O zlatý hrozen jižní Moravy“ - 27. ročník celostátní akce. Mezi-
národní etapový pochod a cyklojízda, akce v celostátním turistic-
kém kalendáři.
Sobota - pěší trasy: 8, 12, 16, 28, 36, 58 km, cyklo-trasy: 50,70 km.
Na pas možno také absolvovat cyklo-trasy vedené přes Rakousko -
73 km nebo až k pomníku bitvy na Moravském poli - 66 km.
Neděle - pěší: 8, 12, 16, 25, 36 km, cyklo-trasy: 45, 60 km. Na přání
účastníků možno trasy upravit.
Listopad
Sobota 22.11. „Blízké okolí“ - společný pochod. Sraz účastníků
bude upřesněn (max. 15 km).
Prosinec
Pátek 26.12. „Poslední kilometr, aneb tradiční rozloučení
s rokem“. Společný pochod k Janodradu a zpět (15 km). Start
účastníků je v 9:00 hod. u zimního stadionu.

  Všechny akce uvedené v tomto plánu jsou určeny pro širokou
veřejnost a jsou zaměřené zejména pro rodiče s dětmi a mládež.
Mají za úkol zvýšit zájem o turistiku a aktivní poznaní našeho regi-
onu. Tento plán úzce navazuje na oddílové akce, které se aktuálně
upravují v průběhu roku dle návrhu členů.

  Informace na vývěsce TJ Slovan Břeclav (fotbalové hřiště, u Tu-
ristického informačního centra - ul. Sady 28 října (pěší zóna u ná-
draží) a u Městského úřadu (nám. T.G.M.).
*akce nahlášené v kalendáři tur. akcí KČT

Rada KČT-TJ Slovan Břeclav

Informace o vašich sportovních a kulturních akcích
zasílejte na adresu:

Městský úřad Břeclav, T.G.M. 3, 690 02 Břeclav
(k rukám tajemníka) nebo e-mailem na adresu:

nedela-breclav-city.cz

MIKULÁŠSKÝ POHÁR
- PLOUTVOVÉ PLAVÁNÍ MLÁDEŽE
  Historicky první závody v Břeclavi v ploutvovém plavání a
rychlostním potápění mládeže - Mikulášský pohár, uspořáda-
li v neděli 1. prosince 2002 v břeclavském krytém bazénu
potápěči z Klubu sportovního potápění NAUTILUS Břeclav.
  Pořadatele na začátku trošku zaskočila velká účast startujících - 130
mladých závodníků z potápěčských klubů SKORPEN Přerov,
NEMO Zlín, Moravské železárny Olomouc, ČOCHTANKLUB
Žďár nad Sázavou, domácího NAUTILU Břeclav a slovenských
AMFORA Šala a ŽRALOK Bratislava. Z tohoto důvodu musel být
program závodů zredukován - namísto dlouhých 200 metrových tratí
se plavaly mezi dětmi velmi oblíbené štafety na 50 a 100 metrů.
  Díky laskavosti firem HORTIM Brno, RACIO Břeclav, FARPAP
Velké Bílovice a RECAP Brno, které věnovaly věcné ceny a dále
MR-servis Břeclav, Stavex BV Břeclav a pana Konečného z Břecla-
vi, kteří na závody přispěli finančně, si každý startující závodník
odnesl s sebou pěknou cenu.
  Na závodě také sbíralo cenné zkušenosti několik nových rozhod-
čích z řad dřívějších závodníků domácího Nautilu.

Bc. Milan Vojta, KSP „NAUTILUS“ Břeclav

areál TJ Tatran - Poštorná, tel: 519 327 017

- provozní doba: po - pá 12 - 22 hod., so - ne 8 - 22 hod.
(ve všední dny do 16 hod. zvýhodněné ceny a studentské slevy)
• dětský koutek • trenér a squash škola
• bar • půjčovna sportovních potřeb • masáže
ŠKOLA SQUASHE HLEDÁ DVA CHLAPCE !

  Dále nabízíme možnost zacvičit si v novém aerobikovém sále:
  po 18-19 step aerobik, 19.30-20.30 p-closs
  út 15-16  a  16.30-17.30 dětský aerobik, 19-20 aerobik + posilování
  st 18-19 jóga, 20-21 kickbox aerobik
  čt 16.30-17.30 kalanetika, 18-19 aerobik + posilování,
     19.30-20.30 kickbox aerobik (od února)
  pá 15-16 a 16.30-17.30 dětský aerobik, 18-19 step aerobik,
      19.30-20.30 p-closs
  so 10-11 mix aerobik
  ne 1 x za měsíc 9-12 aerobik mix

Těšíme se na vaši návštěvu!

Squash centrum Břeclav

  Teplota vzduchu -2°C, teplota vody 3°C. Několik členů Klu-
bu sportovního potápění Nautilus Břeclav se na břehu zasněže-
ných Seneckých jezer na Slovensku připravuje na ponor. Je 22.
prosinec a na nejbližší lokalitě s čistou vodou v okolí Břeclavi
se chystá tradiční akce - potopení vánočního stromečku.
  Teplota není pro potápění příznivá, převlékání do suchých potápěč-
ských obleků taky není příjemné, ale díky teplotě vzduchu je o to rychlej-
ší. Jako vždy panuje dobrá nálada. Když jsme všichni připraveni na po-
nor, zbývá už jen vytáhnout z auta nazdobený vánoční stromek. Má ko-
lem metru a půl a jak se na správný potápěčský vánoční stromek patří, je
vyzdoben speciálními elektrickými svíčkami, které nezhasnou ani po po-
topení pod vodní hladinu. Teď už jen musíme zapózovat přítomnému
kameramanovi TV Nova, který nás také v potápěčské výstroji natáčí,
a můžeme jít na ponor. Už stojíme ve vodě, když jeden ze zúčastněných
přináší láhev sektu. Symbolicky tedy připíjíme na Vánoce a na zdar nad-
cházejícího Vánočního kilometru 2002 a pak vzhůru dolů. Kvůli nebez-
pečí zamrznutí na mrazivém vzduchu se můžeme nadechnout z dýchací-
ho přístroje až pod vodou. Otevírá se nám nádherná viditelnost téměř
15 m. Se stromkem proplouváme nám dobře známými zákoutími, až
najdeme vhodné místo, na kterém můžeme stromek zabodnout do bahni-
tého dna. Reportér s kamerou nás doprovází i tady. Když se chytáme za
ruce a plaveme kolem stromku, připomíná to zpívání koled u klasického
stromečku. Potom opouštíme stromek a pokračujeme v ponoru. Po
40 minutách od zanoření opět vystupujeme na břeh a po pár hodinách
od potopení nazdobeného smrku se rozjíždíme domů. Ale za rok se na
této akci sejdeme znovu.             (MV)

Potápěči potopili stromeček



RADNICE RADNICE RADNICE RADNICE RADNICE / 11/ 11/ 11/ 11/ 11

Dům kultury Břeclav
PŘIPRAVUJEME:
• 5. února O PEJSKOVI A KOČIČCE

Představení pro školy a veřejnost
• 13. února POSTEL PRO HOSTY

Divadelní společnost HÁTA Olgy Želenské uvádí
anglickou komedii Alana AYCKBOURNA. Hrají:
Ivana Andrlová (Adéla Gondíková), Lucie Benešová
(Lucie Zedníčková), Veronika Jeníková (Olga Želenská),
Ludmila Molínová (Marcela Nohýnková), Petr Gelnar
(Martin Zounar), Pavel Vítek, Zbyšek Pantůček ad.
Vstupné: 185,- Kč

• 16. února VELKÝ DĚTSKÝ KARNEVAL
Tradiční dětská show s diskotékou, soutěžemi, od-
měnami, tancem, rej masek. Nejlepší masky a skupi-
ny budou odměněny.Chystáme pro všechny pře-
kvapení, těšte se! Vstupné: děti 30,-, dospělí 70,- Kč

• 20. března PAVEL BOBEK, LÍDA NOPOVÁ
"Zastávka v čase"- jako host. předkapela KNEZA-
PLACENÍ, zpívá Jitka Vrbová, Pavel Bobek
Vstupné: 140,- Kč

• 27. března BŘECLAVSKÁ ROMANCE - Mezinárodní soutěž
ve sportovním tanci dětí, juniorů a mládeže

  Večerní představení začínají v 19:30 hod. Vstupenky si
můžete objednat na tel. č. 519 372 019, 591 370 384. Objedna-
né vstupenky si vyzvedněte 14 dní předem!!!

Š i l i n g r o v a  3 1
690 02 Břeclav
0 6 2 7 / 3 2 2  0 6 9

• Sobota 4.1. - NERNERNERNERNERVVVVVYJÁK - klubový pořadYJÁK - klubový pořadYJÁK - klubový pořadYJÁK - klubový pořadYJÁK - klubový pořad
• Pátek 10.1. v 19.00 hod.
BUBNOVÁNÍ JE TU K MÁNÍ - nástroje s sebou
• Pátek 17.1. ve 20.00 hod.
LESNÍ ZVĚŘ - podvodní jazz, nadzemské bíty
• Pátek 24.1.  ve 20.00 hod.
AZYL AKT - alternativní pop, elektronická hudba s živým čelem
a kontrabasem.
www.azylakt.jazzparty.cz
• Sobota 25.1. ve 20.00 hod.
CUCHULIN - syn Lugha - irský reg. Čtení mýtů z keltského Irska.

• Akademický malíř VLADIMÍR VAŠÍČEK - olejomalby.
Výstava díla tohoto malíře abstraktní tvorby do 5. ledna 2003.

• ROMSKÉ DĚTI - kresby Antonína VOJTKA. Od 7. do 31.
ledna 2003. V minigalerii „Přede dveřmi“ budou vystaveny portré-
ty dětí, které bydlí v okolí Galerie 99 a které často navštěvovaly
galerii a nechaly se nakreslit.

• V hlavních prostorách lze v lednu shlédnout desítky grafických děl
známých českých umělců. Výstava ČESKÁ GRAFIKA nabízí díla a
dílka Vladimíra Komárka, Zdenky Burgetové, Kamila Lhotáka, Lud-
mily Jiřincové, Jiřího Šwengsbíra, Michaela Rittsteina, Josefa Mžyka,
Vladimíra Suchánka, Josefa Dudka, Josefa Lieslera, Jana Součka ad.

• Obraz měsíce ledna: JAN ZRZAVÝ - „Na přístavním molu“.
Barevná litografie byla vytvořena jako příprava ke hlavní olejomal-
bě s tímto motivem. Jan Zrzavý - český malíř, grafik a ilustrátor
(1890-1977), člen SVU Mánes, Tvrdošíjných, Umělecké besedy a
SČUG Hollar. Pod vlivem gotické malby, italské renesance a sym-
bolismu tvořil lyrické, snově měkké figury, zátiší a krajiny.

• Galerie připravuje: v únoru 2003 vystaví svá díla mladá absol-
ventka Umělecké průmyslovky Dagmar KARTOUZOVÁ z Žid-
lochovic. Galerie 99 chce ukázat zejména mladým zájemcům o vý-
tvarné umění, co lze dokázat po absolvování výtvarných studií.

• Služby galerie: každé úterý a ve středu je malíř A. Vojtek přítomen
v galerii, aby poradil začínajícím výtvarníkům. Nabízí také ocenění
výtvarných děl, restaurování, čištění a další poradenskou službu.

• Otevřeno: denně od 14 do 17 hod. mimo sobotu a pondělí.
• Kontakt: tel./zázn.: 519 32 77 22.

Kultura

VÁNOČNÍ TURNAJ V BADMINTONU. Oddíl badmintonu TJ Lokomotiva
Břeclav uspořádal v prosinci 2002 již 30. ročník Vánočního turnaje žactva v
badmintonu.  Ve čtyřech kategoriích se zúčastnilo celkem 73 hráčů z patnácti
oddílů z ČR a Slovenska. Jako každým rokem nechyběli špičkoví hráči z ČR a
Slovenska. Na snímku domácí Monika Románková, Martin Blaha a teprve
roční nadějná adeptka badmintonu Lucka Benčová.       Foto: Jaroslav Kicl

Sportování

VÁNOČNÍ KONCERT VE ST. BŘECLAVI. Ve Staré Břeclavi mají vánoční
koncerty již dlouholetou tradici, neboť zde byl dětským národopisným souborem
Břeclavánek uspořádán poprvé již v roce 1985. V posledních letech se na pořádání
koncertu podílí i Slovácký krúžek Stará Břeclav. Tradičně v předvečer před Štěd-
rým dnem se zaplněnému sálu starobřeclavského kulturního domu Na obecní
představily děti z mladšího i staršího Břeclavánku. Vánoční program zpestřily
zpěvem koled také starobřeclavský mužský i ženský sbor.      Foto: L. Nazarčuk

Galerie 99
Břeclav - Slovácká ulice
A n t o n í n  V o j t e k
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FILMOVÉ ČTVRTKY

UVIDÍTE V KINĚ KORUNA (dolby stereo)
LEDEN 2003

V neděli 12.1. v 17.30 a ve 20 hod.
ÚDOLÍ STÍNŮ DOLBY STEREO

Podplukovník Hal Moore je velitelem 1. praporu 7. kavalerie. Je
se 400 vojáky uvězněn v tzv. „Údolí smrti“ pětinásobnou přesilou.
Pak se odehraje nejkrutější bitva vietnamské války. Na náměty
knihy „We Were Soldiers Once.. And Young“ Harolda G. Moora,
zobrazující hrůzné a krvavé střetnutí v první bitvě vietnamské
války, v la Drang Valley v roce 1965, byl natočen americký film
s titulky, režie Randall Wallace, hrají: Mel Gibson, Madeleine Stowe-
ová, Greg Kinnear, Sam Elliot, Chris Klein a další. BONTON.

Mládeži do 15 let nepřístupno. Vstupné 55 a 57 Kč

Od úterý 14.1. do čtvrtka 16.1. v 17.30 hod.
CHMATÁCI Z COLLINWOODU DOLBY STEREO

Pět chlapů, jeden sejf a žádnej mozek. Hrajou si na profíky zlodě-
je, ale jsou hloupí jak patrony. Zrovna mají políčeno na jeden tre-
zor místní zastavárny. Expert na otvírání je na invalidním vozíku
a další člen party se musí starat o ročního prcka. Americký film
s titulky, režie Anthony a Joe Russo, hrají: George Cloony, William
H. Macy a další. HOLLYWOOD.

Mládeži přístupno. Vstupné 55 a 57 Kč

V úterý 14.1. a ve středu 15.1. ve 20 hod.
AGENT BEZ MINULOSTI DOLBY STEREO

Těžce raněný muž, zachráněný rybářskou lodí, má v těle čip
s kódem švýcarské banky a ztratil paměť. Měl zavraždit afric-
kého politika, což se nepodařilo a agent zmizel. Jede do Cury-
chu. Díky kódu se dostane k trezoru, kde má americký pas, ně-
kolik dalších, peníze a pistole. Navštíví americký konzulát,
ochrance je podezřelý a prchá. Americký film s titulky, režie Doug
Liman, hrají: Matt Damon, Franka Potenteová a další. BON-
TONFILM.

Mládeži do 15 let nepřístupno. Vstupné 55 a 57 Kč

Od pátku 17.1. do neděle 19.1. v 17.30 a ve 20 hod.
ERASMUS A SPOL. DOLBY STEREO

Xavier studuje ekonomii v Paříži, má ztřeštěnou matku a serióz-
ního otce, který mu zařizuje místo na ministerstvu financí. Musí
umět španělsky, což není díky programu Erasmus žádný problém.
Odjede do Barcelony, nastěhuje se do bytu k dalším šesti studen-
tům z různých koutů Evropy. Začíná nový život s novými láskami,
nocemi v barech, bojem o prostor v ledničce. Po návratu do Paříže
zjišťuje, že chaotický život byl to nejlepší. Francouzsko-španělská
komedie s titulky, režie Cédric Klapisch, hrají: Romain Duris,  Aud-
rey Tautouová, Jidith Godrecheová a další. SPI.

Mládeži přístupno, do 12 let nevhodné. Vstupné 55 a 57 Kč

V úterý 21.1. a ve středu 22.1. v 17.30 a ve 20 hod.,
ve čtvrtek 23.1. v 17.30 hod.
MOJE TLUSTÁ ŘECKÁ SVATBA D. STEREO

V rodinném podniku „U tančícího Zorby“ dělala Toula prakticky
servírku, takže bylo na místě se životem něco udělat. Tatínek sice
nebyl rád, ale Toula se řídila jenom jeho dobrou radou. Romantic-
ká americká komedie řeckého druhu s titulky, aneb Vdej se, vypa-
dáš tak staře. Režie Joel Zwick, hrají: John Corbett, Nia Vardalo-
sová a další. INTERSONIC.

Mládeži přístupno. Vstupné 58 a 60 Kč

V pátek 24.1. v 17.30 hod.
- PROJEKT 100
NAQOYQATSI DOLBY STEREO

Závěrečná část trilogie o stavu světa. Strhující umělecký doku-
ment o násilí na Zemi navazuje na Koyaanisqatsi a Powaqqatsi.
I tentokrát je nedílnou součástí filmu vynikající minimalistická
hudba P. Glasse. Film s titulky, režie Godfrey Reggio. SPINFILM.

Mládeži do 15 let nepřístupno. Vstupné 55 a 57 Kč

V pátek 24.1. ve 20 hod., v sobotu 25.1. v 17.30 a ve 20 hod.,
v neděli 26.1. ve 20 hod.
INSOMNIE DOLBY STEREO

Detektivové Will a Hap mají objasnit brutální vraždu studentky
na Aljašce. Tam se setkají s místní detektivkou Ellie. Hlavní pode-
zřelý Walter Finch se stává Willovou noční můrou. A pak je Hap
zastřelen. Souboj mezi chytrostí a rafinovaností úchylného vraha
a genialitou detektiva uvidíte v americkém filmu s titulky, režie
Christopher Nolan, hrají: Al Pacino, Robin Williams, Hilary Swan-
ková a další. BONTONFILM.

Mládeži do 15 let nepřístupno. Vstupné 55 a 57 Kč

V neděli 26.1. v 17.30 hod.
- PROJEKT 100
ZVĚTŠENINA DOLBY STEREO

Stal se módní fotograf svědkem vraždy? Jak to změní jeho život?
Velká cena na MFF v Cannes 1967. Film s titulky, režie Michelan-
gelo Antonioni, hrají: David Hemmings, Vanessa Redgraveová
a další. AČFK.

Mládeži do 15 let nepřístupno. Vstupné 40 a 42 Kč

Od úterý 28.1. do čtvrtka 30.1. v 17.30 hod.
DRUHÁ MÍZA DOLBY STEREO

Vítejte ve světě vtipných, duchaplných, krásných, osamělých dam,
v klubu s pevným programem: gin, hovory o mužích, cigarety, muži,
čokoláda...a zase muži. Členkami jsou: Kate, Molly, Janina. Dámy,
už jste se seznámily s milencem na pohřbu? Přesně to se podaří
Kate, která si tam najde kolouška. Její kamarádky zaujmou stano-
visko. A zvýší spotřebu alkoholu a čokolády. Americká komedie
s titulky, režie John McKay, hrají: Andie MacDowellová, Imelda
Stauntonováu, Anna Chancellorová a další. BONTONFILM.

Mládeži přístupno, do 12 let nevhodné. Vstupné 55 a 57 Kč

V úterý 28.1. a ve středu 29.1. ve 20 hod.
8 ŽEN DOLBY STEREO

V 50. letech před vánocemi ve velkém buržoazním domě začíná dra-
ma. Pán domu byl nalezen zavražděn. Vražedkyni je třeba hledat mezi
osmi ženami, které byly v jeho blízkosti. Začíná náročné vyšetřování.
Jedna z nich to musela být. Francouzská detektivka - komediální
muzikál s titulky, režie Francois Ozon, hrají: Catherine Deneuveová,
Isabelle Huppertová, Emmanuelle Béartová a další. SPI.

Mládeži přístupno. Vstupné 55 a 57 Kč

Od pátku 31.1. do neděle 2.2. v 17.30 a ve 20 hod.
ČERVENÝ DRAK DOLBY STEREO

Agent FBI Will Graham je třetím rokem v penzi. Do důchodu ode-
šel po vyšetření mimořádně brutálních vražd, kdy se seznámil s dok-
torem Lecterem, který mu pomáhal. Will netušil, že mu pomáhá ten,
po kterém pátrá. Někdejší kolega Jack Crawford má teď na krku
neméně hrozivý případ. Masakr dvou rodin, vždy za úplňku. Ame-
rický film s titulky, režie Brett Ratner, hrají: Anthony Hopkins, Ed-
ward Norton, Ralph Fiennes, Harvey Keitel a další. BONTONFILM.

Mládeži do 18 let nepřístupno. Vstupné 60 a 62 Kč

Ve čtvrtek 2.1. ve 20 hod.
BŮH JE VELKÝ - JÁ NE DOLBY STEREO

Hornatý kraj centrální Francie je sužován děsivou bestií. Ofi-
ciálně jde o zvlášť nebezpečného vlka. Povolené vojsko vybíjí vlky
v celém kraji. Na králův rozkaz přichází přírodovědec Grégoir
de Fronsac s indiánským pokrevním bratrem Mani, který doká-
že komunikovat s přírodou a zjistí, že jejich protivníkem není
netvor samotný. Příběh vychází ze známé francouzské pověsti,
kromě Maniho všechny postavy existovaly. Francouzský film
s titulky, režie Christopher Gans, hrají: Samuel le Bihan a dal-
ší. SPI.

Mládeži přístupno. Vstupné 55 a 57 Kč
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Ve čtvrtek 9.1. ve 20 hod.
BLAŽENÉ BYTOSTI DOLBY STEREO

Maxim přijíždí do Paříže, odkud chce pokračovat do Indie za milo-
vanou ženou. V baru se seznámí s obchodníkem Jackem, který mu
nabídne úlohu tlumočníka. Maxim přijímá a oba se spřátelí. Maxim
má otevřenou povahu, umí číst v nitru lidí a je tak otevřený, že na-
hlas vyslovuje myšlenky, které by si jejich nositel raději nechal pro
sebe. Jack odjíždí do Indie s Maximem a po jeho boku hledá cestu ke
svobodě ducha a ocitá se na prahu nového života, prosyceného bla-
žeností. Francouzsko-indický film s titulky, režie Jean -Marc Barr,
Pascal Arnold, hrají: Jean-Marc Barr, Elodie Bouchezová, Romain
Duris, Isabelle Candelierová a další. CINEMART.

Mládeži přístupno, do 12 let nevhodné. Vstupné 55 a 57 Kč

16. ledna ve 20 hod.
HRY PRACHU DOLBY STEREO

Film o souhrách událostí kolem pražského zasedání mezinárod-
ního měnového fondu a světové banky v září 2000. Současně se
chystalo shromáždění lidí, kteří chtěli vyjádřit svou nelibost s exis-
tencí těchto organizací. Film byl natáčen filmovou a malou digitál-
ní kamerou skutečně za 14 dnů před a během konání akce. Český
film, režie Martin Mareček. CINEMART.

Mládeži přístupno. Vstupné 45 a 47 Kč

30. ledna ve 20 hod.
ZEMĚ NIKOHO DOLBY STEREO

Čiko a Nino - dva vojáci, jeden Srb a druhý z Bosny, které válka
postavila proti sobě. Není komu věřit, kam uniknout. I přesto se
ocitají v bizarní situaci, která připoutá zájem světového tisku a
Čiko s Ninem na vlastní kůži okusí nesmyslnost válčení. Film byl
oceněn Oscarem a Zlatým glóbem za nejlepší zahraniční film. Film
Velké Británie s titulky, režie Danis Tanovic, hrají: Branko Djuric,
Rene Bitorajac, Filip Sovagovic a další. INTERSONIC.

Mládeži do 15 let nepřístupno. Vstupné 55 a 57 Kč

V pondělí 20.1. ve 20 hod. - MIMOŘÁDNÉ PŘEDSTAVENÍ
IDIOTI DOLBY STEREO

Skupina intelektuálů žije v domku na kraji Kodaně a jejich zába-
vou je předstírat na veřejnosti, že jsou mentálně postižení. Dánský
film s titulky, režie Lars von Trier. AČFK.

Mládeži do 15 let nepřístupno. Vstupné 40 a 42 Kč

Ve čtvrtek 23. ledna ve 20 hod.
- PROJEKT 100
AMARCORD DOLBY STEREO

F. Fellini vzkřísil vzpomínky na své dětství, na své rodné město,
rodný kraj. Je to doba mládí, ale i fašismu, doba úsměvů, ale i smut-
ku, doba podivuhodných setkání s životem a lidmi, ale i loučení.
Oscar 1975.. Italský film s titulky. AČFK.

Mládeži do 15 let nepřístupno. Vstupné 40 a 42 Kč

• 5. ledna
JURSKÝ PARK 3 DOLBY STEREO

Přežijí jen ti, kteří o dinosaurech vědí všechno anebo vůbec nic.
Americký akční film s titulky. BONTONFILM.

Mládeži přístupno, do 12 let nevhodné Vstupné 30 Kč
• 12. ledna
O STUDÁNCE S ŽIVOU VODOU

Pásmo pohádek pro nejmenší. Mládeži přístupno, vstupné 30 Kč
• 19. ledna
TRÁPENÍ MEDVÍDKA BRUMLY

Pásmo pohádek pro nejmenší. Mládeži přístupno, vstupné 30 Kč
• 26. ledna
FERDA MRAVENEC

Pásmo pohádek pro nejmenší. Mládeži přístupno, vstupné 30 Kč

FILMOVÝ KLUB

NEDĚLNÍ ODPOLEDNE
vždy v 15 hodin

DDDDDOTAOTAOTAOTAOTACCCCCEEEEE
  Městský úřad dotoval v roce 2002 oblast zájmové kultury a spor-

tu třemi miliony korun. Dotace jsou rozdělovány komisí pro kultu-
ru a sport na základě žádostí jednotlivých organizací. Doporučení
komisí musí schválit nejdříve rada města a potom zastupitelstvo.
Každá organizace, která obdrží dotace, podepisuje smlouvu s měst-
ským úřadem. Ve smlouvě jsou stanoveny podmínky, jak se má
s finančními prostředky nakládat. Důležitou součástí smlouvy je ter-
mín, ke kterému musí organizace finanční prostředky zpětně vyúč-
tovat. Termín bývá stanoven na konec měsíce listopadu, aby pra-
covnice finančního oddělení mohla vše do konce roku zpracovat
a uzavřít. Bohužel v polovině měsíce prosince 30 % organizací vy-
účtování nepředložilo. Komise i městské orgány budou při posuzo-
vání žádostí na rok 2003 přihlížet i k této skutečnosti.

  O dotace na rok 2003 můžete požádat do konce února 2003. Na
žádosti, které budou podány po tomto termínu, nebude brán zřetel.
Speciální formuláře lze vyzvednout počátkem ledna 2003 na poda-
telně MěÚ.

František Schulz

ŽÁDOST O FINANČNÍ DOTACI
NA ZÁJMOVOU ČINNOST V KULTUŘE

Žádosti musí být předloženy na předepsaných formulářích a musí
projít před schvalovacím řízením v radě Města Břeclavi a doporu-
čením kulturní komise.

Žadatel: .................................................................................................................

.................................................................................................................................

Příspěvek pro: ......................................................................................................

Adresa: ..................................................................................................................

..................................................................................................................................

..................................................................................................................................

Pověřený pracovník: ............................................................................................

Číslo bankovního účtu ........................................................................................

Žádáme o poskytnutí finanční dotace ve výši: ............................................Kč

Účel dotace: .....................................................................................................Kč

............................................................................................................................Kč

............................................................................................................................Kč

............................................................................................................................Kč

............................................................................................................................Kč

............................................................................................................................Kč

Celkem: ...........................................................................................................Kč

Poznámka: Finanční dotace MěÚ je poskytována účelově. Nelze
ji využít na úhradu mezd pracovníků, odměn trenérů, banketů, ob-
čerstvení, úhradu el. energie. apod.

Na základě schválení žádosti uzavře žadatel na MěÚ smlouvu
o poskytnutí účelové dotace na podporu zájmové kultury. Do
30. 11. 2003 je žadatel povinen vyúčtovat tyto dotace na
Finančním odboru MěÚ.

Datum: ................................................

 Razítko, podpis..............................................................................

Odbor školství, kultury, mládeže a sportu
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Třetí Hubertova jízda
Poslední Hubertovou jízdou se v sobotu 30. listopadu rozlouči-

li milovníci koní v Charvátské Nové Vsi se sezonou 2002. Hu-
bertovy jízdy se zúčastnilo osmnáct jezdců na koních, dva koně byli
zapřažené do vozu. Nemohl samozřejmě chybět tradiční hon na lišku,
kterou představoval domácí František Markovič a mistrně ji „ulovil“
Staňa Maurič z Velké nad Veličkou. Pořadatelem byl Petr Baláš
z Charvátské Nové Vsi. O přísun kalorií se staral kuchař z restaurace
u Kuřilů s týmem pomocníků. Večer následoval obvyklý soud v hos-
tinci U buvola, při němž honci platili za své prohřešky, jichž se dopus-
tili během honu na lišku. Třetí Hubertova jízda se vydařila, pořadatelé
věří v pokračování tradice i v dalších letech. Text a foto: Petr Hynek

Tradiční závod Vánoční kilometr - O pohár Askomontu
uspořádali 26.12.2002 potápěči z klubu Nautilus Břeclav.
V pořadí už 28. ročníku se zúčastnilo celkem 45 potápěčů
a otužilců ze 12 klubů.

Před asi 2000 diváky na březích řeky Dyje se do jejích vod
o teplotě pouhého 0,5°C v 10,30 hodin nejprve ponořili otužilci.
Závodů na 500, 250 a 100 m, které se nesly v duchu „není důležité
vyhrát, ale zúčastnit se“, se zúčastnili Josef Pullmann (bez klubové
příslušnosti), Viktor Klemon z Nautilu Břeclav, Radek Uher (bez
klubové příslušnosti) a MUDr. Miloš Albrecht z Nautilu Břeclav.
Všichni si svou odvahou získali domácí publikum. Ostatní otužilci
z klubů Fiunna ČR, Fides Brno a Ladové medvede Bratislava se do
ledových vod řeky Dyje ponořili spolu s potápěči v rámci hlavního
závodu na 1000 m, který přišel na řadu v 11,30 hod. Závodníky
vyvezla na start vyhlídková loď Sámo. Někteří z nich cestou využili
jejího dobře vybaveného baru k posilnění svého sebevědomí, aby
za několik málo okamžiků mohli s bojovým pokřikem vstoupit do
vody. Po srovnání všech potápěčů, které se díky proudu protáhlo,
vstoupili do vody i otužilci a závod byl odstartován. Už po několika
metrech se startovní pole rozdělilo přinejmenším na 2 skupiny -
podle slov nejmenovaného plavce „na závodníky a ty normální“.
Tomu také nasvědčuje konečný výsledek.

Vítěz Zbyněk Svozil potřeboval k uplavání 8:14 min. a vysloužil si
tak tekutou prémii pro vítěze, břeclavský Jan Příborský ukázal fan-
tastický výkon a s časem 10:35 min. vybojoval třetí místo a nejú-
spěšnější ženou se stala Dana Zbořilová, která skončila na čtvrtém
místě. Naopak poslední skupina potápěčů ze Skorpenu Přerov a
Front Divers dosáhla cíle za 26 minut po startu. Celkem závod
zdárně dokončilo 41 plavců, čímž byl v bezmála třicetileté historii
nastolen nový rekord v počtu plavajících. Největší zastoupení ve
startovním poli měl počtem 10 potápěčů a 2 otužilci pořádající klub

Nautilus Břeclav. Po převlečení a zahřátí byli ti nejlepší vyhlášeni
před diváky v prostoru cíle. Ihned poté se všichni přemístili do
vedlejší restaurace, kde se v domácké atmosféře pokračovalo v oce-
ňování účastníků. Předtím ještě krátce promluvili zimní plavci Petr
Mihola, Zoltán Makai, Dana Zbořilová a Jan Příborský o překoná-
vání kanálu La Manche. Slavnostní tečkou bylo předávání mnoha
věcných cen, které do závodu věnovaly místní firmy. Nejvěrnější
plavci, z nichž někteří se účastnili už podevatenácté, setrvali do
večerních hodin na přátelském posezení, které doprovázela hudba
country kapely CWB.

Vánoční kilometr byl zařazen do programu Morava se baví, pod-
porovaného Dowe Egberts.                                             (MV)

Vánoční kilometr na Dyji
byl s rekordní účastí

Na konci roku 2002

SNĚHULÁKŮ UBÝVÁ! Tak jak se v posledních letech stává sníh spíše
vzácností, stávají se vzácnou výjimkou také sněhuláci. Najít alespoň jedno-
ho opravdového sněhuláka v celé Břeclavi dalo fotografovi J. Kiclovi pořád-
ně zabrat. Nakonec přece jen měl štěstí a jednoho právě dokončeného svým
objektivem „ulovil“.

Závodníky Vánočního kilometru také letos vyvezla na start vyhlídková loď
Sámo.        Foto: Petr Hynek


